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Voorzitter, 
 
Mijn naam is Steven Verhaar, inwoner en VVD-raadslid gemeente Wijk bij Duurstede. 
 
Ik ga hier geen betoog houden over alle mogelijke normeringen voor het plaatsen 
windturbines, de voordelen van kernenergie en de onhaalbaarheid van groene doelen met 
uitsluitend wind- en zonne-energie, dat laat ik over aan andere sprekers en deskundigen. 
 
Zoals u ongetwijfeld weet, zijn windturbines al jarenlang een punt van discussie in onze 
gemeente. Voor ons als VVD niet: in de vorige coalitieperiode waren er duidelijke afspraken 
rondom windenergie, namelijk onbespreekbaar. Groot was onze verontwaardiging toen onze 
buurgemeente Houten, na jaren discussiëren over een viertal windturbines langs het 
Amsterdam Rijnkanaal op de grens met onze gemeente, overstag ging en een vergunning 
afgaf. Overigens is over dat park ook nog steeds het laatste woord niet gezegd; bewoners in 
onze gemeente zullen zich blijvend verzetten, geholpen door politieke partijen, die tegen 
windenergie in onze prachtige regio zijn. 
 
Daarnaast weet u ook heel goed, dat de gemeente Wijk bij Duurstede een van de weinige 
gemeenten is, die zich keurig aan de RES houdt en ook een duidelijk bod heeft neergelegd 
voor die RES. Inmiddels is het bod van 60hA zonnevelden ook grotendeels uitgevoerd, 
waardoor Wijk bij Duurstede in de provincie Utrecht voorop loopt en voor 2030 geen verdere 
actie hoeft te ondernemen. 
 
Onaangenaam verrast blijven wij van de berichten uit de provincie, die goed- dan wel 
kwaadschiks plekken gaat aanwijzen, waar windturbines zullen worden geplaatst. Los van 
alle facetten waar vorige sprekers al diep op ingingen, is het ook een ondermijning van de 
democratie: u zet namelijk een hele gemeenteraad buiten spel en werkt daardoor mee aan 
een afkalvend vertrouwen in de politiek en de overheid.  
 
De heer Van Essen verwoordde het in een digitaal artikel van het AD van 27 november 2023 
heel mooi, toen hem gevraagd werd of hij verduurzamingsplannen zou aanpassen, als dat 
landelijk onder leiding van toekomstig premier Wilders zou worden opgelegd. Zijn letterlijke 
antwoord: “De urgentie van klimaatverandering is niet minder, ook het bod dat wij bij willen 
dragen is niet minder. De provincie heeft ook een eigen bestuur. Het zou ondemocratisch 
zijn, als de overheid dat tegenhoudt.” Deze laatste zin is later weggehaald door het AD, maar 
stond online op 27 november. De zinssnede is ons echter uit het hart gegrepen want JA, het 
is inderdaad ook ondemocratisch, als de provincie niet luistert naar haar onderliggende 
gemeenten en al helemaal niet, als deze gemeenten al voldaan hebben aan de eerder in de 
RES gestelde eisen.  
 
Ook verhalen over netcongestie, problemen bij STEDIN, verhouding wind/zon doen niet 
terzake. Destijds -bij het ontstaan van de RES- is luid en duidelijk door de provincie gezegd, 
dat Stedin die problemen allemaal zou oplossen. 
 
Ik sluit af met de woorden, dat wij de verduurzamingsplannen in onze provincie (en ook 
landelijk) naïef vinden. Koste wat kost moet er verduurzaamd worden, niet kijkend naar de 
gevolgen voor mens en dier, de haalbaarheid voor ‘het gewone volk’ en de schade die 
overhaaste plannen aanbrengen aan onze economie, welvaart en bestaanszekerheid. Kijk 
verder dan uw neus lang is, stop ermee het braafste jongetje van de klas te willen zijn en 
ontwikkel een plan, dat haalbaar is, waardoor u veel meer inwoners uit alle rangen en 
standen in onze provincie mee krijgt en de energietransitie echt gaat slagen. 
 
Dank voor uw aandacht. 


